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THE COURT: ANy redirect?

MR. McCALL: No, Your Honor.

THE COURT: Anything else? belrg |
"\‘V(NC "A f i
THE COURT CLERK: Please raise oul Fﬂ““f‘1 L
CLV)C:\,L{' |

aldwse .

your right hand. g

_LINDA MORRIS, having
peen duly sworn, Was examined

and testified as follows:

MR. McANDREW: With this witness,

we're going to use Exhibit 543, a redacted

version, other versions of that document is in
Lody ¢ €7 A
Apant oo Bote 7S

U ey fv“ucf'"

LuoKfﬂ
O NGT (Gt((

0f\,-_>a/‘d Cé"vf ShNQ/‘
o(d, ers \
feﬂL} *—xéﬂ5§r“4f

A. Good morning. /WN&{I

Q. Can you introduce yourself to the

evidence and exldibit 5397

THE COURT: All right.

DIRECT EXAMINATION.

BY MR. McANDREW:

Q. Good morning, ma'am.

JREY?
A. Yes, ma'am T'm sorr¥; YeSiy Ga.E
My name 1S Linda L. Morris.

Q. Ms. Morris, do you know David

Hawkins Reporting Service
715 North King Street - Wilmington, Delaware 19€
(302) 658-6697 FAX («07) 658-8418
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Matusiewicz?

A. Yes, sir.

Q.. Do you know his mother Lenore
Matusiewicz?

A. Yas,: sir.

Q. Do you know his sister Amy

Gonzalez?

A. Yes, sir.

Q. Do you see them in the courtroom?
A. Yes, sir.

Q' How long have you known David

Matusiewicz?

A. About twenty-four years.

-

Q. And how did You meet him?

A. He I was working in a doctor's
office in an ophthalmology office and he came in
and did his residency or internship at the
doctor's office.

Q. And what type of doctor's office
was that?

A. It was an ophthalmology office,

Q2 So you've known him at the
beginning of his career as an ophthalmologist?

A. Yes, sir.

Hawkins Reporting Service
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Q.. Or an optometrist? I'm not sure.
A. He was interning at this point.
The doctor that I worked for was an
ophthalmologist. I believe he was doing his
residency. I don't know exactly know the
terminology they would have used at that point.
Qs But going forward you knew him

A. Optometrist.

QL You knew him later in his practice
as well?

A. Yes,; ‘sir:

Q. In fact, you were a patient of his

at one point?

A. YeiS . (SHIE .

Q. About when was that?

A. That was probably right around it
was I know I bought my house in '98 so it was
after that. So probably a year or so after I

realized he was back in Wilmington and I started

going to him so probably around 2000.
21 Qe Did you have any relationship with
22 David Matusiewicz outside of the doctor/patient
23 relationship?
24 A, Mot &% ‘that peint, no, sir.

Hawkins Reporting Service
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1 Q. How about at any other point?
2 A. Ye's, sir.
3 QL Could you describe that
4 relationship just briefly?
- 5 A. It was actually after his wife
| 6 Chiristitie Bad dleft him. I had & nisce that was
7 living with me that had a daughter that was
8 right around Dave's oldest daughter's age and we
9 had talked throughout the period of time and so
10 we he would come over to our house. We went to
El his house for a pool party and barbecue. We
12 went to Laura's birthday party and his family
1.3 , brought the children over for Morgan's birthday
14 so family gatherings. ;
15 : Q. So you had kids of the same ages
16 and seocialized in that regard?
17 A, ¥ Yes, sir.
18 Q. Did you know Christine Belford at
19 alilz
20 A. Not reglly. At the ovffice?
21 : (5 At all?
22 A. I met her once I believe it was
23 before they got married and it was at the
24 barbecue that Dave had at his house but we

Hawkins Reporting Service
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n't reall

Q.

avid Matusi
ﬁchildren?

A.
O
Matusiewicz?
A.
Q.

A.

y interact.
So your relationship was with

ewicz and to a certain extent his

Yes.

So you also knew Lenore

Yes.
How did you know her?

I met Lenore years before he was

married to the first wife.
Q@ Before who was married to the
first wife?

-

A. Before David was married to his

first wife?
Q) Which was someone other that
Christine Belford?

He had a party at the time

A. Yes.

we were working together and he had invited the

office staff to the party so I met Lenore at the

21 party.

22 0L So you met her through social
23 events at the house?

24 A. Yes.
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018 Did you know Thomas Matusiewicz?

A. No.

Q. Not .at that point?

A. No..

O Did you subsequently meet him?

‘A. I met him at the pool party. It
was after Christine had left.

0. Now, are you familiar with the
fact that at some point David and Lenore
Matusiewicz kidnapped the children, correct?

A. I had found out through the
newspapers, yes.

Qi But you didn't know ,about that
otherwise?

A. I did not.

O And, in fact, when did you learn

ofi it, if you recall?

A. It was through the newspapers
actually. They taken them out of the country.

Q. So some time around that time or

A. Uh-huh.

Q. And you knew that obviously he
came back to the United States at some point

with his mother and the children came back?

e
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A. Yes.

0. And did your relationship continue
with David or Lenore Matusiewicz or Tom or Amy
after the children returned from Nicaragua?

A. Yes.

Q- Can you describe your interactions
with them during that time period?

A. So for Dave, I did go and visit
him when he was in the prison here in Delaware.
I went and visited him twice when he was here in
Delaware, and I also visited him a few times,
maybe three times when he was in Jersey.

)% So wvisits

A. And then the same for Lenore: she
was here in Delaware and I visited her a few
times aléo and then Tom, I got to know Tom a
little bit better during that time I would visit
him, you know. He would sometimes:  we would
sometimes go and have lunch at one of the
restaurants down on 13.

Q. Okay. Do you remember which
restaurant?

A. It was called The Dove.

Q. And you might want to pull that

Hawkins Reporting Service
715 North King Street - Wilmington, Delaware 19801
(302) 658-6697 FAX (302) 658-8418

A4191




10

T

12

13

14

1.5

16

i1

18

19

20

2.1

22

23

24

microphone back just a little bit. During yom;

conversations with Tom or Lenore, did they ever
talk to you about sexual abuse-allegations theya
were making against Christina Belford?

A. Tom mentioned a few times. It
wasn't a major topic of bur conversation because’ |
I didn't know Christina very well, but he had
mentioned a few times that they were making
those allegations.

08 All right. And what was your
response upon hearing him mention these things?

A. I really didn't have any. Lt
wasn't something that I continued to dwell on
with him and talk to him about bec;use I did not

know the situation and I did not know Christina.

Ol You listened?
A. I listened.
Q. You didn't make any reports or

anything of that nature based on that

allegations?

A. 1 did 'nmot, no.

Q. Was there a reason why you didn't
do that?

A. Because I didn't have AR A e
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O Now, what about in your
grsations with David Matusiewicz, did he
et tell you about sexual abuse allegations?
A. Ve rbadslerae No. We really didn't
di'scuss those types of allegations during this
visits. It was ‘'more about what was happening

with the case at the time but, no, not verbally

AL
MR. McANDREW: If I can approach, |
Your Honor, with what I've marked as Exhibit 543 |
and 5457
THE COURT: ©Of course.
BY MR. McANDREW:
14 Q. I will show you what's Ethbits
15 Nos. 543 and 545, and I will you a few gquestions
16 about ghem. If you take a look at 543 first,
17 have you ever seen that document before?
18 A. Yes.
19 Q. What do you recognize that
20 document as?
21 A. This was a letter that Dave had
22 sent to me.
23 L, And after he and you recall
24 receiving it, I take it?

Hawkins Reporting Service
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I - 1 A. ¥Yes, T dox
2 O In fact, did you provide it to t e
5 3 FBI at some point in the case, a copy of it?
! 4 A. Yes, sir.
5 MR. McANDREW: With the Court's
6 permission, I would move into evidence and
i/ publish. St2
8 THE COURT: Hearing no objection
9 you may.
10 BY MR. McANDREW:
11 ; )5 Ma'am, you have a document in
12 front of you and on the screen. Tou can look at
13 it, whatever is easiest to you.
14 A. Yels. :
L5 Q. This is a letter dated December
16 20097 correct?
17, A. Yes.
18 0. And it says Merry Christmas and
19 then it begins the text; correct?
20 A. Yes, sir.
21 Q. And there's some handwriting at
22 the top. Can you make out the handwriting?
23 A. IENSays"Hi, Linda. Thank you for
24 all of your support ehrouwgh all ¢f this. Hug

Hawkins Reporting Service
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your family for me.

Q. All right. And if you go to the
bottom of the letter, do you see some more
handwriting?

A. Yes, sir.

(O And I would like to you just take
a look at that, and if you're able to, let me
pull it up, you see the letter is signed Dave
Matusiewicz; right?

A. I see it's signed as Dave.

Q. Dave, I'm sorry, and the typed

name under?

A. The typed name is Dave
Matusiewicz, yes, sir.

Qs If you could read the note
underneath the bottom there?

A. It says I need a faydr. If Laura

hasn't been evaluated by a --

Q. If you're not --
A. --fmolestation specialist. ﬁ
Q. If you're not able to make out the

words, that's okay.

A. Okay. By February 2010, can you }

¢all D¥FS for me? I understand that 1f a parent

Hawkins Reporting Service
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q of a friend of Laura's calls DYFS and states
2 that Laura mentioned something sexual, item not |
3 quite sure what the next word is.
4 O Okay.
5 A. Mommy told her, investigation had
6 to take place. If I can convince Eamd lyeContt
. - to get Laura evaluated through the legal route.
ST %
d A MR ,ﬁ;} Qs I think it may say cannot, but you
) X' U
:g 3 \ tell me if you can read it or not, if I cannot
' 8
X § *\; :
S d 3 3. convince?
~ -
=< 3 Pk
:; A = A. I'm sorry?
§\£\ 1\; a
3 L hid \Qgi Q. If you go back to the beginning of
;'Q \“'P\*
- oy y N L § that sentence.
3 U5 Ja o W B
M ;; ~~ A. FFNPR==T1E Tookallike can't, C A N
i 35 apostrophe T convince Family Court to get Laura
16 evaluated through the legal route, an anonymous
1.7 phone call to DYFS concerned parent would do the
18 trickl" Mind playing the concerned pRrenE B hiis
19 will probably be the last Yetter I can send you
20 that is not read by the federal government.
21 Help, please. I do not know what else to do.
22 Q. All right. And there was some
23 other pages attached to this as well; zright?
24 A. Yes, sir.

Hawkins Reporting Service
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Q. Now, after you received this and
you read that note, did you make any phone calls g
W6 DYFS? 8
A. T @id not.
5‘ Q. And why not?
6 A. Again, because I did not have any
7 facts.
8 Q. All right. ,And did you recognize
9 that this would have been a pretty serious
10 allegation to be made?
11 A, Most definitely.
12 Qi And you weren't prepared to do
13 that?
14 A. Ny -Biz. A
1 L5 Q. Now, if I can direct your
? 16 attention to Government Exhibit 545. Do you
f ) have that in front of you?
f‘ 18 ; A. Yeés, sin:
19 , & And do you recognize it?
20 A. Yes, Sir.
21 0. And what do you recognize that as?
22 A. It was another letter that was
23 sent to me.
24 0. And it's addressed, Hi,“Ifn@ay~at
2
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the top?
A. Hi Linda, yes.
)8 It's dated April- 8th-of 20102

A. Yesg, Sdps

618 And it's signed at the end, love
Dave, right, on the second page?

A Yes.

MR. McANDREW: Your Honor, I move
in 545 and ask to publish.
THE COURT: Hearing no objection,
you may.
BY MR. McANDREW:
Q. This is the letter; correct?
o

A. Yes, sirt.

() All right. And it discusses, it
discusses a variety of things relating tO,tOpiCS
you had been disgussing with David?

A. Uh-huh.

Q. I want to direct your attention
down toward the bottom. And do You see where it
Says, "I have written."

A. Yes.

@) If you could read that line, I

understand you lmay not be able to; make it out

Hawkins Reporting Service
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d that's fine.

A. I have written to her

}?%gychologist, Monica, I'm not sure.

0. That's a tough one. You can just
skip 1kt.

A. In Hockessin. I'm not sure what
that word is. Of opening the eyes of Laura's
caregiver as to why we took the steps that we
took back in 2007. But knowing the mental
heal'th " professional fisld as I '‘kascw it as well
as I knowing my eyes ability to looky you write
in the -- I'm not sure what that says. And
something I haven't much faith. I do, however,
continue to pray that will give Laura tﬁe
strength to tell mommy's little secret to this
doctor;

Qi If you could just read the
highlighted portion.

A. The idea that my daughter would be
forced to live with the knowledge that she got
her mother jailed is one of Che"=T"m" not sure
what that word is -- reasons we Tete"an the
first place. Now it seems inevitable that there

is the only way the court sSystem will have any

Hawkins Reporting Service
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1 mercy on me.
2 Q. If you could just read the next
3 line, if you're able to.
4 A. LEYS . —— WoMW seldm SOLLEY.«
5 B That's okay if you can't read it.
6 A.. Something for a year old to -- I'm
7 Sorry.
8 Q. That's okay. That's okay.
9 Now, so you kept these letters
10 after-you received them; correct?
) A. Yes.
12 Qs And you provided them to the
13 agents in this case?

N

14 A. Yes, Sir.
15 o Now, aside from the letters that
16 yoﬁ received from Mr. Matusiewicz, from David
10y Matusiewicz, did Thomas Matusiewicz ever ask you
18 to do anything with regard to Christine
19 Belford's house?
20 A. Yes.
21 Qs What did he ask you to do?
22 A. He asked me if I would go to her
23 house and write down license plates, license
24 plates numbers for him.
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1 Q. How did that come up?

2 A. He was living in Texas at the

3 time, and it was through a phone call. It was

4 just a random thing, he just suddenly asked me

5 to do" this, he said if you could do.me.a fawvor

6 and go over and write some license plate numbers
7] down from her house.

8 @ Had you ever made a request like

9 that from you before?

10 A. No.

Sl Q. What did you think of that

12 request?

i3 A. I Just thought it was Tom's way of
14 grasping at straws at that point. I kne% he was
15 very distraught and concerned about who his

16 grandchildren were being exposed to. And so I
}7 just figured he was grasping at straws at that
18 point.

19 Q. And I take it -- 'well, did you;, in
20 fact, go to Christine Belford's house and write
21 down license plates?

22 A. ivdid not, no.

23 0 We talked over each other there

24 what was your response?
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d A. I did noe, 2340.
2 Q. You did not. And that's because'
3 why?
4 A. Because it wasn't -- I didn't
5 think it was the right thing té do.
6 Qi Did he ever make that request of
) you again?
8 A. No, never mentioned it again to
9 me
10 (©)5 Did you tell him you weren't going
11 to do it?
12 A. I.did not.
13 Q. So you just took in the
14 information? "
15 A. Just took in the information and
16 he never questioned me about it again.
49 Q. Have you ever been to Christine
18 Bel ford"s ﬁouse?
19 A. No. I have no idea -- I have seen
20 S 5 on the news, but I have no idea.
21 Q. Aside from the news, though, did -
22 you have any idea where she lived? i £
23 A. No. v§: &
24 O When do you think was your last i -y
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Oontact with any member of the Matusiewici
lpily?
A. I had spoken with them I believe
it was mid January.
0. Of what year, I'm sorry?
A. I'm SOrry. I have to think.
Q. Was it around the time of the
courthouse incident or was it --
9 A. ¥es<T It was -- I'm sorry, because
10 my memory is --
11 Q. That's okay.
12 A. I was very sick at the time, so
13 remembering things sometimes comes a little
14 difficult. #BiENges, 1t 'was the Janua;y actually
| 15 before the shooting.
| 16 Q: And you haven't spoken to any of
17 them since?A
18 A. Mosethatwas the first and the
19 last time.
20 Q. And I forgot to ask you one
21 question --
22 A. I do apologize. To Tom. I did
23 speak with Amy and Lenore after the fact, after
| 24 the shooting had happened.
-
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Q 1 @ All right.. And you -just mentiOne&;
‘3 2 Amy and I haven't really talked about her at A
3 all. But you also knew Amy Gonzalez?

4 A. I did. I mean, I didn't know her
Wm 5 as well as as I knew Dave or Lenore, but yes.

:l 6 [} Did she ever make any statements
7 to you about the children being sexually abused
8 by Christine Belford?

9 A. No.
10 MR. McANDREW: The Court's
1% indulgence for just one moment.
12 Thank you, ma'am.
13 THE COURT: Defense.
14 MR. EDELIN: I don't have
15 anything, Your Honor. Thank you.
16 THE COURT: Mr. Ibrahim.
17 CROSS-EXAMINATION
18 BY MR. IBRAHIM:
19 Q. Good morning, ma'am. How are you?
20 A. Good morning.
21 O I just have a couple of questions
22 for you in reference to your testimony at the
23 end about Amy.
24 Ft*“s correct to say'that you

Hawkins Reporting Service
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1y had no social relationship with Amy
Palez?

A. No, not really. She had come to
#fouse once from my great niece's birthday
;}Ety, but there was a lot of people there so I
‘eﬁ?dn't really gét a chance to actually sit down
#%d talk with her. And then I met her a few
'gimes at Dave's house at, you know, the pool

- .parties, barbecues, again it wasn't like we sat

down and had a major converse, it was amongst a
lot of people.
12 Q. But it's fair to say you guys kind
13 of knew each other through family and friends?
14 A. Yes. y
15 : Q. You testified about a
16 communication you had with her after the
17 shooting. Is it correct  to say that that had td
18 do with Amy contacting you because of your
s 19 health?

20 A. It was, yes. And vice versa, I
21 mean, because I know she had been through a lot
22 of physical, medical issues herself, and you
23 know, we were —-- she was calling and checking on
24 me and I knew she was going through a lot at
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BY MR. BOSTIC:

that point so I was calling and checking on he_;
Q. And without certainly getting intég
both of your private situation, you guys were !
giving each other mutual support?
A. Yes
MR. IBRAHIM: Thank you, ma'am.

MR. BOSTIC: If I may, Your Honor.

9 Good morning, Ms. Morris. How are
you today?

A. Good morning. Good. Thank you.

Q. You testified to the government
earlier about not having spoken to David about
the sexual abuse allegations until.you got some

correspondence about it; is that right?

A. In the letter, yes, but we've

never verbally communicated about it, no.

Q. But there was a conversation that
you had with David back in 2006 or so when you
visited him at The Vision Center?

A. e

Q. In which he was talking to you
about his relationship with Christine and her

having left?
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A. Yes.
Q. Am I correct?
A. Yes.
@ And when you were talking to him

he said something to you that in your mind

hen,
5.§§B a little stfange; do you recall what I'm
-w@aiking about? Let me rephrase it.

He said to you at that time, did
he not?

MR. McANDREW: Your Honor, I'm not
sure 1f .we're 'golng £o g6 into hearsaiy. I don't
know if we need to have a side-bar or not.

MR. BOSTIC: This was a statement

I
that the defendant made to the witness.

MR. McANDREW: Which is hearsay.

PHE COURT: IT'm going. te allew it
on cross—examination.

BY MR. BOSTIC:

(@17 Ma'am, did he tell you at that
point in time as you guys were talking to
Christine and the kids, did he not tell you that
quote, how do I say something about my ex-wife

that will get her in trouble that I will later

from to explain to my children, do you recall
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that?

A. I do recall, but I don't think
that was the wording.

Q. Can you tell me the wording?

A. If I remember the wording, it was;
more along the lines of how would it look to my
daughters if something that I said or did got
their mother into trouble.

Q. And this was said to you, the timeg=

frame was in 2006?

10

A. L believe -- 4it was during a 11

doctor's visit because he had told me, his words 12
were my bride had left me. 13
Q, And he didn't say anytﬁing else at i ;, 14

that point in that conversation about what he é k15
was referring to, did he? i F' 16
A. I'm not sure. 3 17

Q. In that conversation with you in “f 18

which he told you about how he -- how can he say f. 19
something that would get his wife in trouble and [} 20
then explain it to his daughters, I'm %i 21
paraphrasing, did he elaborate at that point? % 22
A. He did explain to me at that point % 23
he was concerned about the safety of the kids 24
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ing with their mother. He had said something

pout he had hired an investigator, and there

O I'm hot talking about that
incident, but I'm talking about the statement
that you just testified about in which he told
you that statement, can you say it sgaifn 8o I

can write it down so I can ask you?

A. I don't remember it verbatim, it
was along the lines of how would it look to my
daughters if something that I have said or done
would get their mother in trouble. It was
somewhere along those lines. I deon't remémber
the exact verbiage.

Q. And did you ask him then, David,
what do you mean by that statement?

A. No. I mean, he was talking. At
that time when he was talking about it, he was
very emotional. As a matter of fact, you know,
I had gone for an eye exam, hestoldemewand. I Was
surprised, and he was very emotional about it.

23 S5 it was -- I wmean,; T didn't ask him guestions,

24 I just kind of listened to what he was telling
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me. ?
O Now, when he sent you letters in
2009, and the government referred to some of
them, he also sent you a letter which you may
have in front of you which if I may approach, I

have it marked as Defense Exhibit 146.

MR. BOSTIC: If I may approach, 4

Your Honor?
THE COURT: You may. Do you have
a copy for the Court?
MR, BOSTIC: BRI (o N 1Mo [ P
BY MR. BOSTIC:
Q. Ma'am, you have what is marked as

Defense Exhibit 1467

A. Yies, SiF.

Q. And it is a handwritten letter and
also attached to it is a second letter. IR ﬁhat
right?

A. Yes, (Sir,

Q. I'm going to concentrate on the
handwritten letter at this point in time. Do

you recognize that as correspondence that you
got from David Matusiewicz during the time

period of 20092
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A. Yes, sir.

MR: BOSTIC: Your Honor;

rmission to publish the first page to the

THE COURT: Hearing no objection,
you may, Mr. Bostic.

BY MR. BOSTIC:

Q. Can you pull that up for me.

Ma'am, were you able to read that into the

record?

A. It says: -Hi Linda. Hope all is
well with you and your family. My sentencing
date is fast approaching, December 10. The

reverse side information has been sent to DYFS.
Let's see what response it gets. I should have
had this into the DYFS's hands in 2007 when it
happened.. -Please continue to pray for my.girls

and family.

Q. How does it end?
A. Love in litigation, Dave.
Q. You can take that down.

Now, with respect to the request
from David Matusiewicz that the government

discussed with you, David has not, beyond :asking
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during that time frame, did you sense that he

you to send a letter to DYFS, he hés not askeqd”
you to follow anyone or anything like that; am 4
COrrect?

AL SHETHAs not,—no.

@ And would it be fair to say that
Tom Matusiewicz from what you gathered had a
separate and particularly strong relationship
with his grandkids?

A. Yes.

Q. Now, did I hear you testify
correctly that you spoke to Tom Matusiewicz in,
any time in late 2012 or early 20132

A. Twdiid, ‘offE andded; ves; sir.

-

Qs And in any conversations with him

intended to harm Christine in any physical way?

A. 11 {0 = s Lon

0., And now, you knew that Tom
Matusiewicz had a gun collection, right, because
he had discussed it with you?

A. He had told me.

0 And he was a gun collector of
sorts, he told you that; rtight?

A. Well, he just -- in a conversation
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i1ld have, he was -- he just happened to say
i-some guns, I like to collect guns.

Q. And the last time that you recall
ing to him just before this incident in
13, do you remember when that was exactly?

A. And I'm sorry, can you repeat

Q% Do you remember the last time that
you talked to him, the approximate date, was it

PR 20le or 20137

A. It would have been 2013, that
January, I talked to him on ‘the phone.
Q.. And he mentioned to you getting

L ]
together, he told you he was coming to Delaware?

. A. Yes.
:i 16 Q. And did you get together with him
;% 17 when he came to Delaware?
| 18 A. We did not, no.
19 MR. BOSTIC: Thank you, ma'am. I
20 have nothing else.
21 THE COURT: Mr. McAndrew, any
é' 22 redirect?
23 MR. McANDREW: Yes, Your Honor
24 REDIRECT EXAMINATION
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i3 BY MR. McANDREW:

2 Q. Ms. Morris, Mr. Bostic asked you

3 few questions about a 2006 conversation that yo;

4 had with David;-is that right? ”

5 A. Yes, sir.

6 0. Where did that conversation take

il place?

8 A. It took place at the doctor's

9 office.

10 Q. You were there for an eye exam?

o A. Yes.

12 Q. &t his office?

13 A. At his office, yes, sir.
14 Q. And to the best of you} %ﬁ 11 14
15 recollection, do you remember about when that -§ k15
16 exam happened and that conversation happened? é 16
17 y A. I do not, no. 3 ; 17
18 5 Do you feel pretty confident, ‘ ; 18
19 though, it was in 20067 ’ f 18
20 A. No. I can't -- I don't remember .‘_ 2(
21 the exact date. ;%f 2.
22 Q. Fair enough. B
23 And again, I heard this statement 2
24 that you repeated back, your recollection of Ef 2
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David said. You said he was emotional?
A. He was emotional.
Q. You weren't really sure on exactly

he was referring to in terms of his

A. He was talking about a lot of

‘ﬁghings. You know, his concerns, you know, the

pfact that Christina had left, he was just

distraught, he was very emotional, and he was

talking, because even afterwards, I was like I

think after all you have been through, you need
ar hug, so I Justikind efeliistenecd.

Q. But you don't remember anyghing in
that conversation about sexual abuse of any of
the children?

A. N, et It was never verbally
communicated by Dave to me.

Q. I understand. And Mr. Bostic
asked you or asked to confirm through you and I
think you confirmed that David never asked you
fo send a letter eo"bDYFs,™as™ ehat right?

MR . BOSTIC: Objection, Your

Honor. That's a misstatement of my question.
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4
3 MR. McANDREW: All right.
2 Q. Let me just clarify it. Back tof;
3 Government Exhibit 543. Do you have that,
4 that's the one with the handwriting-on the L
5 bottom?
6 A. Yes. t
7 Q. David did ask you to call DYFS?
8 A. Yes. y
9 Qi Thank you.
10 MR. McANDREW: Very well. Nothing
11 further.
12 MR. BOSTIC: Very briefly
13 RECROSS-EXAMINATION
14 BY MER. BOSTEC: 5
15 0. Ma'am, so it's clear, other than
16 the note written on the typewritten letter to
17 you in which David asked you ;o contact the
18 children's services, David never asked you to do
19 anything other than that?
20 A. {8 P P
21 Q. Right. He never asked you to
22 follow Christine Belford?
23 A. Never.
24 Q. He never asked to you go by her

L
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A. Never.
Q. He never asked to you write down
Se'plates, anything like that?
A. The only person that ever asked me
do anything like that verbally was Tom.
0. And my final question to you, as

Qmmzsit here, you are not certain whether the
conversation you had with David which referenced
christine Belford and his children and not

wanting to get her in trouble, that happened

pbefore David left?
13 A pEEEGS
14 Q. And took the kids to South )
15 America; correct?
16 A. It was before, I don't remember
1 the exact day, but it was before he left.
18 Q. And that's crystal clear in your
19 mind?
20 A. Yes, sir, it definitely is, yes,
21 sir.
22 MR. BOSTIC: Thank you, ma'am.
23 MR. McANDREW: Just briefly, Your
24 Honor.
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BY MR. McANDREW:

REDIRECT EXAMINATION

Q. Mr. Bostic asked you at the Outéf
if EthaE conversation was in 2006;-correct? ]

A. YES.

Q0. And I think you told him that it}
was?

A. It was before Dave left. I don'té
remember the exact year. I'm sorry. If he sai&
2006, it happened before Dave left. ‘

Q. Right. Okay.- But he left in
August of 2007; correct, if you know?

A. I don't remember.

Q. All right.

A. I don't remember the exact days.

o Do you remember, did you go --
before the kidnapping, in the time frame leading
up to the kidnapping, were you going to any
other eye doctors?

A. No.

818 And did you go to the eye doctor
the summer that he left, the summer before he

left, do you remember?

A. I'm not sure I'm understanding
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jestion.
@ I'm just trying to figure out, you
initially it was 2006 and I'm just trying

gure out if that's something you remember

A. I didn't go to any other eye
fors, and the conversation that we had when
told me that Christine left and he was

oncerned about the safety of the children, all

fof that happened before he left.

O Right. Let me ask you this. Do
you remember when they separated?

A. I did not know they were
separated.

Q. Until he told you?

A. Until he told me.

Q. All right. And do you know when
that was?

A. Again, I apologize.

Q. You just can't remember?

A. I don't remember.

Q. That's okay.

A. I don't remember dates.

0. I know it was a long time ago.

Hawkins Reporting Service
715 North King Street - Wilmington, Delaware 19801
(302) 658-6697 FAX (302) 658-8418

A4219




10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

A. I don't remember dates, I don't

remember years, and what year it was that -- T %

before he left.
O Right. You just don't know when?

A. I just don't remember the exact

time.
MR. McANDREW: All right. Thank

you very much.

THE COURT: All right.

MR. BOSTIC: Nothing else, Your
Honor. Thank you, ma'am.

THE COURT: Thank you. Government
—— you may step down. :

MR. WEEDE: The government calls
Kate Edwards to the stand.

PHE: COURT: You canrcall your next
witness. While you do that, members of the
jury, let me put in context, during testimony of
the witness the government objected to hearsay
talking about statements that were made by the
defendant out of court. Because it was

cross-examination and because there were

discussions about what the witness had or had
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F%hown, I allowed as a matter of fairness the

oéérnment to-ask about the context of the

genversation, but that out-of-court statement is

“¥®t substantive evidence that you may consider
for purposes of fact finding in the case, it was
to give you the context of the relationship of

the conversation. All right?

THE CLERK: Place your right-hand

on the bible. Please state and spell your name

for the record.

THE WITNESS: Kate Edwards,

K-A-T-E, E-D-W-A-R-D-S.

KATE EDWARDS,
the deponent herein, having first
been duly sworn on oath, was

" examined and testified as follows:

MR. WEEDE: If I may, Your Honor.
THE COURT: You may.

MR. WEEDE: Your Honor, the
government will Dbe referencing Exhibit 14, but
we won't be moving it into evidence. il

discussed that with defense counsel.

MR. BOSTIC: Your Honor, can we
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BY MR. McCALL:

Q.

A.

Q.

took Latin.

THE CLERK:

1 name for the record.

THE WITNESS:

~-I-T-C-H-E-L-L.

teacher told me some day you'll be glad

State and spell your

Sure.

‘Peggy Mitchell, and it's P-E-G-G-Y,

PEGGY MITCHELL,

the deponent herein,

been duly sworn on oath,

MR. McCALL:

THE COURT:

MR. McCALL:

having first

was

examined and testified as follows:

Judge,
You may.

Thank you

DIRECT EXAMINATION

Good afternoon,

Ms. Mitchell.

Good afternoon.

Could you please introduce

yourself to the jurors?

A.

Q.

Yes.

And Ms.

for a living?

Mitchell,

I'm Peggy Mitchell.

My name 1is

may I proceed?

what do you do

Th's is & "

£y lend phon

les hh'ec
My QY

e .é./

: /'\1‘/

be.~g | ’
P t]x.«‘t/

&t l/‘,l avt f

/N 20
40 L) &

morm PN

(r,] oV T ->f} : /_

the 7/ GOT °

her oM™

nné " fv C¥¢ ~F,

’I/‘ #ine "D g
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‘reside in?

A. I work in Wilmington University
I'm an assistant vice-president there. I run
four departments.

Q.wwAnd what do you do in that
capacity, what departments do you run?

A. I run the student success center,
academic advising} the registrar and the
library.

Q. How long have you held that
position?

A. Well, I have worked at the
university for eleven years, and I have held

this position for about four. -

Q. Okay. What city and state do you

A. I live in Elkton, Maryland.

Q. How long have you lived in Elkton,
Maryland for?

A. Since "19%90. July of 1990.

Q. Do you know the defendant, David
Matusiewicz?

A. Yes, I do.

Q. Do you see him in the courtroom

today?
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Do I see -- yes, I do.
Can you please identify him?
. The gentleman right here next to

y in the purple.

THE COURT: The record will so

Q. Do you also know Lenore

A. T dou

Q. Can you identify her, please?

A. I see Lenore over there, she's

THE COURT: And the record will

-

Ok Thank you.

Do you know Amy Gonzalez?
A. Amy, yes, I do know Amy. Is this

518 Amy here with the glasses? 1I'm not sure. I

19 think that's Amy with the glasses.

20 THE COURT: The record will not

21 show identification.

22 Q. Okay. How do you know David

23 Matusiewicz?

24 A. My husband worked for pavid in the
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early 2000's, for about four to five years

©. And that was at David's what?

A. David's business, his eye
business, optometry business.

Q. What did your husband do for hi

A. He was an obstetrician and he di%
contact lens work for David. .

Q. Where was the practice located
that David Matusiewicz operated?

A. It was on Main Street in Newark.

Q. Now, understanding that your
husband worked for David Matusiewicz, did you
ever have the occasion to socializg with David
Matusiewicz?

A. Yes, we did.

Q) And can you just explain howrthat
would happen and what type of events?

A, Certainly. This chair doesn't
move, does it?

David had a lot of cookouts and

picnics over the years, and he would invite his
staff and their family and we were at his house

many times.

Q. Okay. Now, you have a daughter;
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correct?
A. Yeah, I have two. daughters,
¥ yes.
Q. And did your daughters ever go
o the Matusiewicz house?
A. My youngest did, yes, Jessica.
Qs And what was the time frame, just
we're understanding when that was occurring?
A. Well, actually it was probably in
e early 2000's, and when we go to picnics we
iould take Jessica with us.
(@) Now, did you know Christine
Belford?
A. Yegl, I (dids
Q) And what was Christine Belford in
relation to David Matusiewicz?
A. It was his wife.
Q. I would like to direct- your

attention to the summer of 2006. During that

20 summer, did you speak with Lenore Matusiewicz
21 about any issues related to this case?
f 2 A. _Yessussidid.
; . 23 O What were the circumstances?
é 24 A. My daughter was over there, we had
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1 asked Lenore if Jessica could come over anﬁi
2 with her, we were looking for a place for -
3 Jessica during the summer just for a few d,i‘
4 - and Lenore and Dawid offered for Jessica to~£
S hang with Lenore and the girls. -
6 i Well, let me just interrupt youi
7 there if I may. Excuse me. r
8 A. Yes.
9 Q. Now, at that point, what was the;
10 status of David Matusiewicz's and Christine's 3
11 Belford's marriage if you recall?
12 A. Well, they weren't together.
13 Q. Go ahead, you were describing?
14 A. So when I went to pick J;ssica ué
15 one day afeerliwork,; 1 did sit and talk to Leno;
16 about what was going on. And we talked about,i ?COY
17 you know, the situation, and that sort of thinf
18 and we talked specifically about Lenore |
19 mentioned that the oldest girl, Laura, had saidj
20 that she had been sexually, or she had been
2 abused, or -- I don't think she used the word
22 abused, but that she didn't like the lollipop
23 game that mommy played.
24 Q. Let's make sure we're specific

Hawkins Reporting Service
715 North King Street - Wilmington, Delaware 19801
(302) 658-6697 FAX (302) 658-8418



AM Document 320 Filed 06/30/15 Page 220 of 343 PaggéD #. 7541
. 4658

‘Wwas there any talk of a lollipop game, if
call?

A. What I recall is we were talking
why David and Lee splitFenotsBavid ==
4-and Christine split, and Laura came up and
did say that she had noticed a rash on Laura
wher private area, and Lee had asked Laura
bout that, and Laura said that she didn't 1like

“ the lollipop game that her, that mommy would

play with her.

0)7 Did Lenore Matusiewicz mention

lanything to you about seeing the hymen of Laura

®orn?
A. I did not hear that, no. ;
10 . Now, who was present for Ethis
conversation, was it just you and Lenore?
517 A. It was just Lenore and myself. .
18 0 This is the summer of 2006;
19 correct?
20 - That's correct.
21 0. Now, did you report any of this to
22 any law enforcement when you were done, the
{ 23 conversation?
.« B el natamsed; asked
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1 Lee about it that day that why didn't they
2 report that kind of behavior, and Lee did
3 indicate that, you know, it's hard to put yoﬁi
4 grandchild, and of course Dave's daughter éi
5 through something like that, and they did not?%
‘ 6 want to subject her to that. g
iﬂﬁ 7 Q. It was your understanding that théé
il :
Hﬁ 8 children were on or seeing Christine Belford
9 periodically on visits; is that correct?
10 A. That was my understanding, vyes.
. 1 Q. Despite this claim of abuse, it
Q{ 12 was your understanding that the child was still
i
} 13 being allowed to go see Christine Belford; is
fifl y
%: 14 that correct?
y% 15 ; MR. BOSTIC: ¥our ‘Honor, I'm going
l 16 to object to leading questions by the
1) government.
18 THE COURT: Tl sustain that
19 objection. I think that is somewhat leading, o
20 M¥. McCall. 35
21 Ore Let me ask, what was your f
22 understanding with respect to the visits that E 2
23 were occurring between Laura and Christine ?; i'23
24 Belford, were they still occurring, were they E
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4660
urring?
A. They were occurring.
o) Did Lenore Matusiewicz tell you

iould happen if these visits were going to
inue or not after she told you that there

_some kind of lollipop game?

A. I don't recall any discussion
out that
Q- Was it your impression that the

isits were going to stop or were going to
ﬁcontinue with respect to Laura Matusiewicz and
| her mother, Christine Belford?

A. My impression was that they were

=

going to continue.

o) Now, you've mentioned to the
jurors that you knew Lenore Matusiewicz, David

Matusiewicz. Did you also know or come to know

Thomas Matusiewicz?

19 A. Through the family picnics, yes.
20 Q. And, you know, based on your

21 contact with the Matusiewicz family, how would
22 you describe them as like a family unit?

23 A. They were a very close knit

24 family. Very close knit and very loving.-
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10
11
12
13
14
125
16
17
18
19
20
24
22
23

24

Q. I want to direct your attentioéf dzai¥
now to February 2013. Okay? | New
A. Okay. fam
D Did you see David Matusiewicz,
Lenore Matusiewicz, and Thomas Matusiewicz thaé any

month?

A. We did. That Sunday, February
11th, we had made arrangements to meet Tom and
Lee and David at the Applebee's on Elkton Road

for dinner.

0. Did that, in faet, ocour?
A. Tewddrd™occur .
Q. Okay. And now, prior.to going to

meet them at Applebee's, this is on February
10th; is that ‘eorrect?

A. February 10th, that Sunday
evening, yeah.

Q. Did you notice anything at your
house that had been left there that weekend?

A. Thank you. -Actually gaxliar in
the week, Tom had contacted my husband, David,
and had asked if he could leave his automobile
there, that he and Lee and David were bringing

two cars and they wanted to leave one car in our
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Fiveway and they would take the other car to

Jersey where they were going to visit

G Did you go and inspect the car at
;ny point over the course of the weekend?

A. Trdadimot.

O Did you notice anything unusual

'Ebout the vehicle?

A. Edid = not.

G Did you notice what license plates
or anything of that nature?

A. Yes. It was a -- I can't remember

It was one of the Great Lake

what state it was.
states. It was not a Texas license plate.

0. Now, let's refocus on the dinner,

or the meal at Applebee's. About what time did

that ocecur?

A. Well, we got there around, it may
have been around five o'clock, and Lee and Tom
and David got there probably, it was about an

hour, we were waiting a little while.

Q. So you arrived first?
A. That's correct.
G Did you see the Matusiewicz's
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arrive, specifically David, Thomas and Lenore%f
A. Only when they walked in the door¥
I did not see them drive into the parking lot,§

Q. And Carl Stubbons was also there? |

A. Carl was.

Q. You may have mentioned it, he was
a former --

A. He's a former employee of David

Matusiewicz and a friend of my David's.

Qi How long did the dinner last?

A. We were probably there a good two
hours.

. Anything unusual happen at the
dinner?

A. Nothing unusual. We did ask, you
know -- actually I think Carl asked, you know;
why they brought two cars. There was lots of
discussion going on. I did not hear an answer

if there was one.

Q. After dinner had concluded I
should say, where did you go?

A. Well, I went on home. T got in
the car and went home.

(98 And how about David, Thomas and
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re Matusiewicz, what did they do?

A. Well, we had invited David and Tom
iee to come stay the night with us. They
liJHgoing to be staying at a hotel, and they
‘ srare you sure, I said absolutely. And I
sadd to them, Lee why don't you come with me
cause Carl needed to be driven home and David
hted to be sure he was safe, David Matusiewicz
;Ehat is, so actually David and Tom and Lee all
® three went. I think one followed the other, one
‘drove Carl's car home, I don't know which one,
and the other two followed.

Q. Okay. So David, Thomas, Lenore,

they followed Carl Stubbons back to his house,

drove him back to his house?
16 A. Correct.
17 0. And you went home?
18 A. I went home.
19 Q. At some point did they come to
20 your house?
21 A. They did come to our house, that's
22 right.
23 (20 Do you recall about when they
24 arrived?
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1 A. It may have been around 8 o' clisey
2 oF ol T oY '
3 Q. So just so I understand now, wh
il 4 is present at your house when they arrive?
ﬁf 5 A. It's actually my husband, and
ié 6 myself were there, and then Dave, Tom and Leegii
Qﬁ 7 came.
‘jl 8 (0) Now, did you have a conversation
9 after David, Thomas and Lenore arrived at your
10 house with David Matusiewicz?
11 A. That's right. We sat around the
12 kitchen table and just visited, and I asked
; 13 David, it was really business as usual, and we
| 14 talked about their lives in Texasf We talked
15 about their ranch. David had a computer. We
16 looked at some of the ranch, the pictures of
15 the;r ranch home.
18 O Ms. Mitchell, let me just
19 interrupt you there and ask you this, you
20 mentioned that David Matusiewicz had a computer;
21 is that right?
22 A. That's right.
23 Q. Do you remember what kind of
24 computer it was? :
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A. I have no clue.
'9)3 Did he ultimately -- they spent
night with you?

A. They did spend the night.

Q. What room did David Matusiewicz
eep in?
A. He was actually in my daughter
?Je$sica's room. Jessica had moved out.
B That  roem is .on - -the first floor or

second floor?

A. Second floor.

Q. Did you talk specifically to David
» Matusiewicz about any employment or job Ehat he
was --

A. We did. I asked him what he was
doing in Texas. He had been waiting tables.
And of course because his wages had been
attached, he was coming back for the child
support hearings. He was not making much money,
and we -- I also talked to him about whether or
not he would be getting -- what he was doing as
an optometrist, was he going to be able to
practice. And he said he had applied for a

license in Texas, but he wasn't hopeful that
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1 that was going to happen.
2 Q. Did he talk about what had
3 happened to his license in Delaware?
4 A. I.donlitrecald that, no.
5 Q. How about his time in prison, d
6 he talk about his time in prison?
7 A. He did. And I asked him how it
8 was. It was a very bad experience for him.
| 9 Q. Is that what he said to you?
10 A. Yeéis, that's right.
1 Q. Did he talk about how it impacted;i
12 him? 1
13 A. We talked a lot about sort of what §l
14 prison life is’' like, and there is.a hierarchy
15 and that sort of thing in the prisons that he *1’
16 was in. And I do know he was helping prisoners
1.7 with their GED. I did say to Dayid, for
18 everything you have been through, he seemed like
119 the same old Dave. :
20 0. What did he say? ’}N
21 A. He did say to me that I am a ;21
22 changed man. ;22
23 Q. In the context of the 5 R
24 conversation, how did you understand that? .1 o
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A. It was a very sad statement. It

good thing. It was not a good thing.

s a -- there was a deep sadness there.

Ox Did he talk to you about his -

A. Yes. I asked him if he had had
ontact with his girls, and he said no, that
+is not allowed, neither Tom nor Lee nor Dave
dve allowed to be within any certain distance
U;f the girls, but that he was getting

® information on them.

0= He was getting information?
A. Yes, he was.
Q. Did he tell you how he was getting

that information?

A. He did not tell me how.
Q. Did he talk to you about the

overall financial situation of him and his

w'w family, specifically Lenore and Thomas
e 20 Matusiewicz?
21 A. Yes, he did. Actually Lee and I,
22 we talked about that, too. They were very -—-
23 they were struggling, I believe they just had
; i 24 the Social Security, it was tough. They had
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3 raised cattle on the ranch and I remember Da
2 saying, I know you're not going to believe tﬁig
3 but I'm sick of eating steak. It was -- it k
4 wasn't like it used to be.
5 Q: What was your reaction to this
‘}' 6 conversation with David Matusiewicz?
wf; 7 A. I felt a real hopelessness.
i
“W? 8 0. You also talked to Lenore
fﬂ 9 Matusiewicz; is that correct?
10 A That's correct.
10 Q. Did Lenore Matusiewicz bring up
12 Christine Belford in the course of this
13 conversation? .
14 A. We talked that night about --
15 'there were several things we talked about about
16 Christine, and one of the things was that
iy | Christine had several different personalities,
18 that there were times when Christine would
19 become a little girl and sort of disassociate
20 what was going on around her and there were
24! times when she was an adult. So I got the
22 impression that Christine definitely had sort
23 that disconnect disorder, whatever that is.
24 And then we also talked about a E
£
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';e“shared with me where she had been
some tea that Christine served her and
i@“became very ill after drinking this tea,

really felt that Christine had poisoned

0. Let's talk about Thomas
siewicz.
A. Okay.
Q. Now, at any point in this evening,

d you speak to Thomas Matusiewicz specifically
‘about like the vehicle at the house?
A. I did: When we first got there,
%zpm did ask me if anybody had asked me about

s

g this junker sitting in our driveway, and I said

no, no one questioned 1F

Q. Now, you mentioned earlier David

Matusiewicz slept upstairs that night?

A. That's correct.
19 0 Where did Tom and Lenore sleep?
20 A. They slept on our couch in the
21 living room which pulls out to a bed.
22 Q0. You woke up the next morning, is
23 that correct, everybody went to bed at some

24 point?
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I A. That's right.

2 Q. When you woke up, where dig

3 go-?

4 A. Well, I went on down to havf%,_

5 coffee and breakfast before I left for wo

6 Q. Who was present when you got dgm

7 there? “

8 A. It was just Lee and Dave sitt cl

9 around the table, Tom and Dave Matusiewicz h-g Mé
10 gone on for the court hearing. T
11 Q. Did you go on to have a u
12 conversation with Lenore Matusiewicz?

13 A. Fegads T did. . Ak
14 Q. Did she talk to you about a dreali é
35 that she had the night before? :
16 A. She did. she talked about her 1

37 granddaughters and how she would haye this dreamg

18 where they were -- their boat had capsized, it

19 was some sort of boat that transported people

20 back and forth across a river and that the boat

21 capsized and they were actually under, it may
22 have been a rescue boat or whatever, and she was
25 trying to teach the girls how to take -- go
24 under water and come up and take a deep breath.

-
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time she kept saying where the hell is

Ou ; She was very worried, but that was a
ng dream that she had.
‘Ome MR. McCALL: May I have one-
gt, Your Honor?
Own THE COURT: You may.
0 As the conversation continued, did
re come a time when you talked to Lenore
ad usiewicz about anything David Matusiewicz and
mas Matusiewicz had told her prior to coming
to the northeast, the MidAtlantic?

A. That's right. They did mention to
e that Tom reminded her of where his will was,

s

and then David said to her, and you know where

- TR\
- . T, S I~ Sy
'my will is as well. {hm,kw.(qﬁﬁg’
- ers e D ¢ 4

y 5 ’:’ \F Yo SR A
Q. And just so I understand, did she j”“lYffz

{ . ~T .
,‘{,(... 2 B

im

« navi—9 &<~

tell you like where in relation to the trip GfFn S (i orfer

coming up that conversation occurred?
A. It was before they left their
20 ranch in Texas.
21 Q. What was your reaction to this
’ :”3; 22 conversation with Lenore Matusiewicz?
23 . A. I tried to make sense of it, you

%,' 24 know, why they would say that, and the only
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worried about a car accident or something oniths

way up. .
B, No&? what happened next?
A. What happened next? I went on t; 1 Nur
work. a th.
G Okay. When you arrived at work
that morning, what happened?
A. Well, I was pulling in to the
university, I heard that there was a breaking
news at the courthouse, that there was a w.
shooting taking place. k.
Q. When you heard that, wha%t did you
feel, what did you think? B
A. I had great concern. I had great BY
concern.
MR. McCALL: May I have one :
moment, Your Honor?
THENCOURT You may.
BY MR. McCALL:
Q. The concern that you just
mentioned, that was connected to the
conversations you had just had and knowing where
David and Thomas were going?
po
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MS. CHAVAR: Objection. Leading.
THE COURT: Sustained.

Q. What was the concern related to?

A. There were several concerns I had.
er one, I had just heard about the wills and
t concerned me greatly. And number two -—-—
MS. CHAVAR: Your Honor.
THE COURT: Sustained.
MR. EDELIN: Move to strike.
THE COURT: Fadon’t think this
witness's interpretation is relevant, and I
would grant the motion to strike.
MR. McCALL: All right. {our
Honor, thank you.
BY MR. McCALL:
Q. Now, at some point did you go --
did you leave work and go home?
A. I did. When I was in the office,
I turned on the radio and I did hear that it was

a domestic dispute. I had called home to tell

21 my husband to be sure that Lee got in touch with
22 David and Tom just to be sure they were okay,

23 and I went about my business. And then a friend
24 of mine called me and said Peg, do you realize
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‘the questions about what was your concerns, and [

what's happening here in Wilmington? I Sa;;
well, I heard there is a shooting. She sa
you realize it was your husband's boss fro
years ago who actually shot his ex-wife and =
MB: BOSTIC: Objection. Side-&;:
MR. McCALL: Just so it's clear,’
can clean it up. 1
MR. BOSTIC: FGo to side-bar.
(Side-bar discussion:)
THE COURT: Mr. Bostic.
MR. .BOSTIC: pfeoursHonorywl'm
moving for a mistrial. I don't know how else t;:
say this. All the evidence this yitness just
said David and the planning and the kill, even
we objected to that. The government just
elicited from this witness that the initial
reports were that David Matusiewicz killed his
ex-wife. Okay? I think that harbors and
continues to harbor the notion that David was
involved in this and that even the way it was

reported that he had done the killing, it is so 22

much repetitive and prejudicial information E®

; ; 2
coming in, I don't know how we can get that out .
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Fors' mind. Although it didn't happen,
kwhappen, but it's too prejudicial. I
g-government should have prepared the
.to avoid that. They know it's an issue

ked about in terms of motion for change of

THE COURT: Government, I'm having
1 problem with eliciting this witness's
ferpretation of events. I sustained the
L ction, I granted the motion to strike. I'm
ing to reemphasize that in what I say next
with the jury. Where are you going?
MR. McCALL: {I"'was just trying to
-
jéinish with her. She ran away from me at the
Pemd. All I was trying to do is she called home
fand” then went home, that's it. She got into all
that, that wasn't what I anticipated her doing,

but you know, her -- Judge, first of all, her

opinion as it related to the conversation I

20 thought was relevant, they objected, you

= sustained the objection, I understand that.

% 22 It's certainly not“grounds for a mistrial.

; 23 As it relates to what she heard on
24 the radio, that's not grounds for a mistrial.
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You can move to strike it. I can clean it j3
when I go back.

THE COURT: No, I'm very nervouys
about youwcleaning anything up at the momeanl
My MeCall .,

MR. McCALL: Judge, I put on
upwards of forty witnesses in the case. I
haven't had a problem.

THE COURT: I don't mean that in
an accusatory way, but with this witness and theé
way she is seemingly willing to head off in a
direction, I want to shut this down quickly and
cleanly, so keeping that in mind, just how do

o
You propose to do what I need you to do.

MR. McCALL: I'm going to go up
and say, not getting into any 6f the spegifiés
D your conversation, after you heard that
something that occurred at the courthouse, did
you go home at some point? Yes. I'm going to
stop- it there.

THE COURT: Why don't you just-ask
this question. Mr..Edelin.

MR. EDELIN: Part of the issue,

Your Honor, just so everybody can hear, is that
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